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Referat 

Til stede fra udvalget: 

Anna Mette Exner, Karsten Gori, Søren Nielsen, Marianne Levinsen. 

Afbud fra udvalget: 

Trine Berthold 

Til stede fra Slots- og Kulturstyrelsen, herunder referent: 

Anton Bech Jørgensen (ref.) 

Gæster: 

Karen Kjærgaard og Trine Steffenauer (punkt 8) 

Malene Abildgaard og Karen Marie Demuth (punkt 9) 

Marianne Krogh og Lars Autrup (punkt 11) 

Godkendt af udvalget den: 29.9.2023 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden

2. Beslutninger siden sidste møde

3. Meddelelser

21. september 2023

Legat- og Projektstøtteudvalget 

for Arkitektur 

Møde nr. 12 

Mødedato: 21.09.2023 

Tidspunkt: kl. 09:15-16:00 

Sted: Lokale 5.3, SLKS Hammerichsgade 14 



 

Side 2 

- Orientering fra Venedig styregruppemøde 

4. Nyt fra bestyrelsen 

5. Økonomi 

6. Behandling af Duke-ansøgninger og inhabilitet 

7. Drøftelse af præmieringer 

8. Evaluering af samarbejde m. Open Architecture Day møde m. 

Karen Kjærgaard og Trine Steffenauer 

9. Børne- og ungeinitiativet møde m. Malene Abildgaard og 

Kompetencecenter for Børn, Kunst og Billeder. 

10. Drøftelse af Børne- og ungeinitiativet 

11. Møde m. Agenda Earth v. Marianne Krogh og Lars Autrup 

12. Drøftelse af strategi 

13. Næste møde – Årshjul 2023 

14. Eventuelt 

15. Mødets gang 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden  

Udvalget besluttede at:  

- Rykke behandling af ansøgninger til DUKE til et særskilt online møde.  

- At forkorte mødet med en time.  

- Udvalget godkendte dagsordenen med disse ændringer. 

 

2. Beslutninger siden sidste møde 

- Intet til punktet 

 

3. Meddelelser 

  Orientering fra Venedig styregruppemøde 2027 

- Karsten Gori orienterede fra styregruppemøde for Venedig biennalen, herunder at 

styregruppen har truffet beslutning om proces for udvælgelse af kurator til udstillingen 

i 2027 og at der var stor åbenhed for at gentænke udvælgelsesprocessen. Der 

udarbejdes i forbindelse hermed en kommunikationsplan for udmeldingen om 

udvælgelsesproces. Styregruppen traf endvidere beslutning om, at parterne i 

styregruppen skal byde ind med tematikker for udstillingen. Det endelige valg af 

tematik vil blive besluttet på næstkommende møde i styregruppen. Udvalget drøftede 

spørgsmålet om tematik under punkt 12. 

 

 Fælles frist for arbejdslegater  

- Sekretariatet orienterede om fælles frist for arbejdslegater fra foråret 2024.  

  



 

Side 3 

 

4. Nyt fra bestyrelsen 

- Punktet blev udsat til næste møde, da der endnu ikke forelå et godkendt referat fra 

bestyrelsesmødet.  

 

5. Økonomi 

 

- Udvalget modtog orientering om budgettet og forbrugte midler 

 

Udvalget besluttede at 

- fordele evt. resterende ufordelte og tilbageløbne midler på hhv. puljer og initiativer i 

forbindelse med næste tildelingsmøde, hvor ansøgningstallet og antallet af støtteværdige 

ansøgning kan informere behovet for at afsætte yderligere midler til de forskellige puljer. 

 

6. Behandling af Duke-ansøgninger og inhabilitet 

- Punktet blev udsat til et særskilt onlinemøde. 

 

7. Drøftelse af præmieringer 

- Udvalget modtog orientering om tidligere praksis og historik for præmieringer. Udvalget 

tog orienteringen til efterretning. 

 

- Udvalget drøftede proces og tematikker for præmieringer.  

 

Udvalget besluttede at 

- udvalget ønsker at drøfte emner for præmieringer. Udvalget ønsker at præmieringer 

afspejler udvalgets strategiske indsatser. Udvalget skal indsende emner på mail. 

Sekretariatet indleder mailtråden. 

 

 

8. Evaluering af samarbejde m. Open Architecture Day møde m. 

Karen Kjærgaard og Trine Steffenauer 

 

- Udvalget evaluerede samarbejdet med Open Architecture Day sammen med 

repræsentanterne Karen Kjærgaard og Trine Steffenauer, herunder punkter for forbedring 

såvel som styrker ved samarbejdet. Udvalget udtrykte stor tilfredshed med samarbejdet 

om festivallen og uddelingen af Solidaritetsprisen. 

 

- Karen Kjærgaard og Trine Steffenauer orienterede udvalget om det fremtidige arbejde 

med at udvikle Open Architecture Day.   

 



 

Side 4 

 

9. Børne- og ungeinitiativet møde m. Malene Abildgaard og 

Kompetencecenter for Børn, Kunst og Billeder. 

 

- Udvalget mødtes med Malene Abildgaard og repræsentant for Kompetencecenter for 

Børn, Kunst og Billeder, Karen Marie Demuth.  

 

- Udvalget drøftede oplæg til konference og kom med forslag til ændringer til programmet. 

Udvalget besluttede at formålsbeskrivelsen for konferencen skal skærpes, så det fremgår 

tydeligere, at formålet er at give formidlingen af arkitektur for Børn og Unge et varigt løft.    

 

- Udvalget modtog orientering om oplæg til indslag på Kulturmødet Mors.  

 

 

10. Drøftelse af Børne- og ungeinitiativet 

 

              -   Udvalget drøftede oplæg til indslag på Kulturmødet Mors 

 

Udvalget besluttede at 

 

- oplægget til et indslag til kulturmødet skal viderekvalificeres, når det vides om yderligere 

udvalg fra Statens Kunstfond ønsker at deltage,  

 

- godkende budgetramme for initiativet og projektledelse via skriftlig procedure og 

 

- godkende ramme for forundersøgelse og give sekretariatet mandat til at indhente tilbud 

fra de foreslåede kandidater. 

 

 

11. Møde m. Agenda Earth v. Marianne Krogh og Lars Autrup 

 

- Udvalget mødtes med repræsentanter fra projektet Agenda Earth, Marianne Krogh og 

Lars Autrup (direktør for Arkitektforeningen). 

 

- Udvalget blev orienteret om projektet og planer for fremtidige initiativet.  

 

- Udvalget orienterede om deres egen strategi og planer om fremtidige initiativer. 

 

12. Drøftelse af strategi 

 



 

Side 5 

- Udvalget drøftede deres overordnede strategi og tre indsatsområder: ’Uhørte stemmer’, 

’Formidling af arkitektur for Børn og unge’ og ’Hvordan bygger vi videre på verden uden at 

bygge nyt’.  

- Udvalget drøftede i forlængelse heraf bud på tematikker til udstillingen i den danske 

pavillon til Venedig Biennalen for Arkitektur 2027.  

 

Udvalget besluttede at 

- skærpe beskrivelserne for deres strategiske indsatser og træffe beslutning om disse via 

skriftlig procedure, samt herefter af offentliggøre de nærmere beskrivelser på kunst.dk.  

- drøfte bud på tematikker til biennale udstillingen 2027 på udvalgsmøde d. 4.12. 

 

 

13. Næste møde - Årshjul 2023 

            -    Næste møde d. 31.10-1.11 afholdes som tildelingsmøde.  

Udvalget besluttede at: 

- Godkende årshjul 2023 via skriftlig procedure.   

 

14. Eventuelt 

- intet til punktet 

15. Mødets gang 

- udvalget udtrykte tilfredshed med mødets gang.   
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